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§ 248 Dnr 2016-000288 - 003 

Ledamöters frågestund   

Sammanfattning 
Stina Jonsson (C) frågar tekniska nämndens ordförande Annika Huber (S): 

"Vi har en väldigt bra snöröjning här i Hudik - det tror jag de flesta tycker.  

Men det är fullkomligt oacceptabelt att redan i mars - första gången ekonomiska 
utfallet för 2019 presenterades i Tekniska nämnden lägger en prognos där man 
räknar med att gå back 12% på detta kostnadsslag. 

Detta har fortsatt möte efter möte och i delårsrapporten som presenterades i 
september var det beräknade underskottet 50 % över budget!  

Vilka åtgärder - förutom att be om mindre snö eller mer pengar – kommer 
förvaltningen att vidta för att få denna kostnadspost i balans?" 

Tekniska nämndens ordförande Annika Huber (S) svarar: 

 Nämnden jobbar kontinuerligt med att få en budget i balans. Det är dock svårt 
att beräkna hur mycket snö som kommer och hur stor kostnaden för 
snöröjningen kommer att bli. När budgetberäkningarna görs brukar ett 
ungefärligt medelvärde för snöröjningen de senaste åren tas fram. Det går sedan 
upp och ner med snöandet och mängden snö som kommer.  

 

Caroline Schmidt (C) frågar lärandenämndens ordförande Jonas Holm (M): 

"Det har gått 4 månader sen skolan slutade. Då i juni fick elever och föräldrar 
reda på betyg och nationella prov. Eftersom det kommit ut information om att 
det på några skolor varit riktigt dåliga betyg - så tar jag för givet att skolorna 
jobbat fram program för varje enskild elev med deras föräldrar.  

Varför blir inte materialet offentligt, där skolorna presenteras var för sej och 
även för varje årskurs?" 

Lärandenämndens ordförande Jonas Holm svarar: 

De nationella siffrorna när det gäller de nationella proven kom bara 
häromdagen. Den sammanställning du efterfrågar finns inte. Det material du 
efterfrågar är offentligt men finns inte sammanställt på det sättet du efterlyser. 
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§ 249 Dnr 2018-000157 - 054 

Inköp Gävleborg 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bevilja Gävle kommun utträde ur Inköp Gävleborg förutsatt att avtal 
tecknas om Gävles utträde mellan Gävle och övriga medlemskommuner, 

att när syftet med Inköp Gävleborg, som endast förvaltare av avtal (enligt 
reviderad förbundsordning), upphört skall Inköp Gävleborg avvecklas,  

att anta reviderad förbundsordning för Inköp Gävleborg att gälla efter Gävles 
kommuns utträde, 

att anmoda direktionen för Inköp Gävleborg att så långt som möjligt underlätta 
för en avveckling av verksamheten, vilket bland annat innebär att ge 
kommunerna fullmakt att teckna avtal samt  

att från och med att den reviderade förbundsordningen träder i kraft återkalla 
uppdragen som ordinarie ledamot och ersättare i direktionen för Inköp 
Gävleborg. Till ny ordinarie representant utses kommunstyrelsens ordförande 
och som ersättare förste vice ordförande 

Sammanfattning 
Gävle kommun har begärt utträde ur inköp Gävleborg. Om övriga 
medlemskommuner inte godkänner Gävles utträde samt avtalar med Gävle om 
villkoren för detta utträde kommer Inköp Gävleborg att träda i likvidation, 
enligt förbundsordningen, i september 2020. Detta skulle föranleda stora 
problem då många av de avtal Inköp Gävleborg har tecknat för 
medlemskommunernas räkning fortlöper efter september 2020. Övriga 
medlemskommuner måste då antingen förhandla med samtliga avtalsparter 
(leverantörer) eller vara avtalslösa inom flera områden. 

I förslaget till reviderad förbundsordning, bilaga 1, kommer Inköp Gävleborg 
vara kvar som organisation tills sista avtalet löpt ut eller annat överenskommits. 
För att kunna anta en reviderad förbundsordning måste Gävles begäran om 
utträde godkännas av övriga medlemskommuner och avtal om Gävles utträde 
träffas.  

Parallellt med arbetet om Gävles utträde löper uppbyggnaden av ett 
nätverkssamarbete i enlighet med beslut i kommunstyrelsen 2019-02-12. 
KPMG har i rapporten Nätverkssamarbete inköp/upphandling lagt en grund 
för samarbetet samt hur processen fram till ett väl fungerande 
nätverkssamarbete skall fortgå. Samarbetet är baserat på samverkansavtal 
mellan kommunerna i nätverket. Samverkansavtal skall vara på plats när den 
reviderade förbundsordningen för Inköp Gävleborg börjar gälla. 
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Ett flertal möten har ägt rum med samtliga kommunstyrelsens ordförande samt 
oppositionsföreträdare i ärendet. Utifrån mötena har ett gemensamt underlag 
till beslut tagits fram för beslut i respektive kommun, samt hur arbetet är tänkt 
att bedrivas framåt.  

Kommunstyrelsen har, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut, 
beslutat: 

att ge Kommundirektören i uppdrag att för Hudiksvalls kommuns räkning 
avtala om Gävle kommuns utträde ur Inköp Gävleborg. 

att godkänna rapporten Nätverkssamarbete inköp/upphandling (KPMG 2019-
06-17) som underlag för samverkan i inköps- / upphandlingsfrågor och för 
framtagande av samverkansavtal, 

att samarbetet i nätverket för inköps- /upphandlingsfrågor ska regleras i ett 
samverkansavtal samt 

att till dess att ett samverkansavtal har tecknats är det samtliga 
Hälsingekommuners ansvar att stödja varandra så att ingen blir utan kompetens 
i inköps-/upphandlingsfrågor.  

Yrkanden 
Mikael Löthstam (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-09-17 § 131 

Allmänna utskottets protokoll 2019-08-29 § 115 

Tjänsteutlåtande 2019-08-22 

Förbundsordning 2019-08-22 

Rapport 2019-06-20 

Protokoll Kommunstyrelsen 2019-02-12 § 10 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Inköp Gävleborg 
Mikael Löthstam 
Jonas Holm 
Bengt Friberg 
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§ 250 Dnr 2018-000441 - 252 

Försäljning av skogsfastigheten Halsta 3:10 

Kommunfullmäktige beslutar 
att godkänna köpekontraktet avseende försäljning av skogsfastigheten Halsta 
3:10.  

Sammanfattning 
När kommunen förvärvade fastigheterna Östanbräck 4:2 och 4:3 föreslogs i 
kommunstyrelsens beslut (2017-12-05 § 196) att avyttra en del av kommunens 
skogsinnehav för att finansiera förvärvet. Tekniska nämnden beslutade 2018-
06-11 att försälja fastigheten Halsta 3:10. Fastigheten har en areal om 105,35 ha 
med ett skogsinnehåll på ca 7954 m³sk och är mest lämpad att sälja på grund av 
sitt enskilda läge i förhållande till kommunens övriga skogsfastigheter. Mark- 
och exploateringsenheten har anlitat mäklare för att få hjälp med försäljningen. 
Efter att budgivning på fastigheten avslutats har köpekontrakt upprättats. 
Köpeskillingen blev 3 300 000 kronor och därmed behöver köpekontraktet 
godkännas av kommunfullmäktige.    

Yrkanden 
Mikael Löthstam (S) och Sven Bergström Trolin (C) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-09-17 § 130 

Planutskottets protokoll 2019-09-03 § 85 

Tjänsteutlåtande 2019-08-21 

Köpekontrakt 2019-08-21 

Tekniska nämnden 2018-06-11 § 70 

Tjänsteutlåtande tekniska förvaltningen 2018-05-07 

 

 
 
Beslutet skickas till 
Eva Bodell 
LRF konsult 
Urban Brink 
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§ 251 Dnr 2019-000038 - 012 

Främja mänskliga rättigheter och förhindra 
diskriminering - Grundläggande värdering för 
Hudiksvalls kommun 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anta styrdokumentet Grundläggande värdering för Hudiksvalls kommun,  

att ersätta antagna nyckelord från 2003 med grundläggande värderingen Allas 
Lika värde samt värdeorden trygghet, öppenhet, delaktighet och jämlikhet,  

att uppdra till kommunstyrelsen, samtliga nämnder och bolag att implementera 
förhållningsättet till alla förtroendevalda och medarbetare i respektive 
verksamhet,   

att uppdra till kommunstyrelsen, att årligen följa upp och rapportera arbetet till 
kommunfullmäktige, samt 

att uppdra till kommunstyrelsen att informera kommunens invånare om 
mänskliga rättigheter och barnrättslagen som träder i kraft 1 januari 2020. 

Sammanfattning 
Demokrati- och kvalitetsberedningens syfte har varit att ta fram ett 
övergripande styrdokument för arbetet med mänskliga rättigheter, som kan 
antas av kommunfullmäktige. Planen ska utmynna i att MR integreras i 
kommunens styrsystem, att Allas lika värde blir kommunens grundläggande 
värdering och att det ska leda till ställningstagande i ett antal, för kommunen, 
centrala förhållningssätt. 

Demokrati- och kvalitetsberedningen har förslagit att följande läggs till i 
besluten:   

att uppdra till kommunledningsförvaltningen att informera kommunens 
invånare om mänskliga rättigheter och barnrättslagen som träder i kraft 1 
januari 2020.  

Yrkanden 
Sven-Åke Thoresen (S) och Alf Norberg (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
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Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-09-17 § 124 

Minnesanteckningar från Demokrati- och kvalitetsberedningen 

Allmänna utskottets protokoll 2019-08-29 § 116 

Tjänsteutlåtande 2019-05-20 

Styrdokument 2019-05-20 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder 
Samtliga förvaltningar 
Samtliga kommunägda bolag 
Bengt Friberg 
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§ 252 Dnr 2019-000245 - 102 

Begäran om val av nämndemän för tjänstgöring vid 
Hudiksvalls tingsrätt år 2020-2023 

Kommunfullmäktige beslutar 
att, till nämndemän för perioden 2020-01-01 – 2023-12-31 i Hudiksvalls 
kommun, välja: 

Siw Karlsson (S) 
Rönnstigen 1 
824 43 Hudiksvall 

Maj- Britt Norlander (S) 
Andvägen 12 
824 33 Hudiksvall 

Stig Södergren (S) 
Lastagegatan 2 A 
824 52 Hudiksvall 

Lillian Holmgren (S) 
Alvägen 10 
824 50 Hudiksvall 

Gert Bergqvist (S) 
Fegärdevägen 26 
825 92 Njutånger 

Daniel Fors (S) 
Bölevägen 22 
824 65 Näsviken 

Lisa di Paolo Sundberg (S) 
Ringvägen 6 D 
825 32 Iggesund 

Patrik Fästh (S) 
Byvägen 4 
820 60 Hudiksvall 

Anita Höglund (M) 
Storgatan 17 
824 30 Hudiksvall 

Ilona Gill (M) 
Ringvägen 2 
824 43 Hudiksvall 

Delshad Saleh (V) 
Svarttjärnsvägen 1 
824 40 Hudiksvall 

Nina Labbart (V) 
Brännås 102 
824 79 Bjuråker 

Lennart Skoglund (L) 
Segelvägen 2 
824 52 Hudiksvall 

Ronald Krathman (MP) 
Bergsvägen 10 C 
824 50 Hudiksvall 

Ulla Gustafsson Jonsson (MP) 
Rönnstigen 5 
824 43 Hudiksvall 

Eva Cronberg (C) 
Nylandsvägen 16 
824 92 Hudiksvall 

Eva Myrgren (C) 
Strandarna 152 
825 92 Njutånger 

Anna Lindgren (C) 
Ekvägen 5 
820 65 Forsa 
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Karin Hansson (C) 
Långede 116 
824 73 Delsbo 

Joakim Westlund (C) 
Militärvägen 18 
825 95 Enånger 

Måns Lind (KD) 
Skeppsdalsvägen 2 C 
824 52 Hudiksvall 

Stefan Nordin (SD) 
Änga 509 
824 74 Delsbo 

Yvonne Andersson (SD) 
Skarmyravägen 16 
824 60 Forsa 

 

  
Sammanfattning 
Mandattiden för tingsrättens samtliga nämndemän löper ut den 31 december 
2019. 

Tingsrätten har, enligt 4 kap 5 § rättegångsbalken, att fördela antalet 
nämndemän mellan kommunerna i domkretsen i förhållande till kommunernas 
folkmängd. 

Med befolkningsstatistik från SCB som utgångspunkt har tingsrätten begärt att 
det för perioden 2020-01-01 – 2023-12-31 i Hudiksvalls kommun väljs 23 
nämndemän. 

Tingsrätten har begärt att kommunfullmäktige beslutar om nämndemannavalet 
samt meddelar tingsrätten besked i saken senast den 1 oktober 2019.  

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2019-09-19 § 31 

Skrivelse från Tingsrätten 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Samtliga valda  
Tingsrätten 
Annika Forslin 
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§ 253 Dnr 2019-000505 - 102 

Revisor för Samordningsförbund Gävleborg 

Kommunfullmäktige beslutar 
att som revisor i Samordningsförbundet Gävleborg föreslå Nils Westling.     

Sammanfattning 
För Samordningsförbundet Gävleborg ska, enligt förbundsordningen (14§), 
kommunerna Bollnäs, Gävle, Hofors, Hudiksvall, Ljusdal, Nordanstig, 
Ockelbo, Ovanåker, Sandviken och Söderhamn samt Region Gävleborg utse en 
gemensam revisor. 

Kommunens revisorer har enats om att föreslå Nils Westling som revisor för 
mandatperioden 2019-2022 och har överlämnat ärendet vidare till 
kommunfullmäktige för beslut. 

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2019-09-19 § 29 

Skrivelse från revisorerna 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Samordningsförbund Gävleborg 
Kommunrevisionen 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
14(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 254 Dnr 2019-000610 - 100 

Förordnande av antalet gode män enligt 4 kap. 2 § 
fastighetsbildningslagen (1970:988) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att till Gode män för fastighetsbildningsförrättningar med erfarenhet i frågor 
om tätortsförhållanden resp jord- och skogsbruksfrågor utse följande: 

För tätortsförhållanden  För jord- och skogsbruksfrågor 
Börje Sundin (S) 
Svågavägen 8 
824 78 Bjuråker 
070-371 34 39 

Sven-Åke Thoresen (S)                         
Bodarnevägen 12 D 
825 32 Iggesund 
070-670 83 10 

Gunnar Grenholm (C)  
Bro 214 
824 94 Hudiksvall  
070-211 620 40   

Gunnar Grenholm (C)  
Bro 214 
824 94 Hudiksvall  
070-211 620 40  

Ilona Gill (M)  
Ringvägen 2 
824 43 Hudiksvall 
070-514 37 76 

Agneta Palmqvist (M) 
Fiskebyvägen 4 B 
824 51 Hudiksvall 
073-037 99 00 

                                                     

 

Sammanfattning 
Länsstyrelsen har beslutat att det för varje enskild kommun i Gävleborgs län 
ska utses minst fyra gode män. Minst två gode män ska ha erfarenhet i frågor 
om tätortsförhållanden och minst två ska ha erfarenhet i frågor om jordbruks- 
eller skogsbruksförhållanden. 

Vid valen inför nästa mandatperiod, beslutade kommunfullmäktige att utse 
Gunnar Grenholm (C) och Agneta Palmqvist (M) till gode män med erfarenhet 
i frågor om tätortsförhållanden och Sven-Åke Thoresen (S), Gunnar Grenholm 
(C) och Agneta Palmqvist (M) till gode män med erfarenhet i frågor om 
jordbruks- eller skogsbruksförhållanden. Tidigare har Hudiksvall utsett 4 gode 
män med erfarenhet i frågor om tätortsförhållanden och 6 gode män med 
erfarenhet i frågor om jordbruks- eller skogsbruksförhållanden. Några platser 
blev vakanta och valet fullföljdes inte då kommunen fick besked från 
länsstyrelsen att detta val inte längre skulle göras.  

Nu har kommunerna fått besked om att valet ändå ska göras.  



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
15(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2019-09-19 § 30 

Skrivelse från länsstyrelsen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
De valda 
Länsstyrelsen 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
16(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 255 Dnr 2019-000479 - 102 

Val av ny ersättare i Social- och omsorgsnämnden, 
efter Ibrahim Sido (V) som entledigats 

Kommunfullmäktige beslutar 
att till ny ersättare i Social- och omsorgsnämnden utse Börje Lundin (V) 
Olnirsvägen 62 B, 824 70 Delsbo.     

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade, vid sitt sammanträde 17 juni 2019, att entlediga 
Ibrahim Sido (V) från uppdrag som ersättare i Social- och omsorgsnämnden. 
Kommunfullmäktige har att utse ny ersättare.  

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2019-09-19 § 32 

Kommunfullmäktiges protokoll 2019-06-17 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Börje Lundin 
Social- och omsorgsnämnden 
Marie Gahn Göransson 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
17(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 256 Dnr 2019-000645 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
i kommunfullmäktige, Uno Jonsson (S) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Uno Jonssons ansökan om entledigande från uppdrag som ledamot i 
Kommunfullmäktige, samt  

att hos länsstyrelsen anhålla om en ny sammanräkning.   

Sammanfattning 
Uno Jonsson (S) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag.  

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2019-09-19 § 33 

Begäran om entledigande.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Uno Jonsson  
Länsstyrelsen 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
18(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 257 Dnr 2019-000672 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
i Byggnadsnämnden, Jörgen Eriksson (SD) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Jörgen Erikssons ansökan om entledigande från uppdrag som 
ersättare i byggnadsnämnden, samt 

att till ny ersättare utse Peter Asp-Wilén (SD), Solberg 111, 824 91 Hudiksvall. 

Sammanfattning 
Jörgen Eriksson (SD) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag.    

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2019-09-19 § 34 

Begäran om entledigande.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Jörgen Eriksson 
Peter Asp-Wilén 
Byggnadsnämnden 
Bodil Hellström 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
19(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 258 Dnr 2019-000674 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
i kultur och fritidsnämnden, Robin Lagerqvist (M) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Robin Lagerqvists ansökan om entledigande från uppdrag som 
ersättare i Kultur- och fritidsnämnden, samt 

att ny ersättare utses vid senare tillfälle. 

Sammanfattning 
Robin Lagerqvist (M) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag 

Beslutsunderlag 
Valberedningens protokoll 2019-09-19 § 35 

Begäran om entledigande 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Robin Lagerqvist 
Kultur- och fritidsnämnden 
Helena Löfgren 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
20(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 259 Dnr 2019-000700 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
i kommunfullmäktige, Nina Burchardt (S) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Nina Burchardt ansökan om entledigande från uppdrag som ledamot 
i Kommunfullmäktige från och med 1 januari 2020, samt  

att hos länsstyrelsen anhålla om en ny sammanräkning.   

Sammanfattning 
Nina Burchardt (S) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag från 1 
januari 2020.  

Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Nina Burchardt 
Länsstyrelsen 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
21(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 260 Dnr 2019-000701 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
och ordförande i Kultur- och fritidsnämnden, Nina 
Burchardt (S). 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Nina Burchardts ansökan om entledigande från uppdrag som ledamot 
och ordförande i Kultur- och fritidsnämnden från och med 1 januari 2020, samt 

att ny ledamot och ordföranden utses vid senare tillfälle. 

Sammanfattning 
Nina Burchardt (S) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag från och 
med 1 januari 2020.  

Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Nina Burchardt 
Kultur- och fritidsnämnden 
Helena Löfgren 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
22(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 261 Dnr 2019-000702 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
i Kommunstyrelsen, Nina Burchardt (S) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Nina Burchardts ansökan om entledigande från uppdrag som 
ersättare i Kommunstyrelsen från och med 1 januari 2020, samt 

att ny ersättare utses vid senare tillfälle. 

Sammanfattning 
Nina Burchardt (S) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag från och 
med 1 januari 2020.  

Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Nina Burchardt 
Kommunstyrelsen 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
23(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 262 Dnr 2019-000705 - 102 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
i Kommunfullmäktige, Fredric Berg (SD) 

Kommunfullmäktige beslutar 
att bifalla Fredric Bergs ansökan om entledigande från uppdrag som ersättare i 
Kommunfullmäktige, samt  

att hos länsstyrelsen anhålla om en ny sammanräkning.   

Sammanfattning 
Fredric Berg (SD) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag.  

Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Fredric Berg 
Länsstyrelsen 
Monika Lindblom 
Annika Forslin 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
24(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 263 Dnr 2018-000529 - 001 

Revidering reglemente för kommunstyrelsen och 
övriga nämnder 2019 

Kommunfullmäktige beslutar 
att godkänna föreslagna ändringar i reglementet samt 

att ändringarna gäller från och med 1 oktober 2019.  

Sammanfattning 
Organisatoriska förändringar och beslut leder till att reglementet behöver 
revideras. Följande förändringar föreslås; 

Budget- och skuldrådgivning flyttas från social- och omsorgsnämnden till 
kommunstyrelsen.  

Konsumentvägledning flyttas från kultur- och fritidsnämnden till 
kommunstyrelsen. 

Social- och omsorgsnämndens ansvar tydliggörs för samordning av det 
brottsförebyggande arbetet. 

Social- och omsorgsnämnden ansvarar för samordningen av 
arbetsmarknadsfrågor. 

Kommunstyrelsen ansvarar för samordningen av kommunens 
kompetensförsörjningsarbete. 

Kultur- och fritidsnämnden ansvar tydliggörs för bidrag till föreningar inom 
kultur, fritids och friluftsliv. 

Kultur- och fritidsnämnden får en beställarroll av fotbollsplanerna och 
Glysisvallen AB får en utförarroll..  

Kultur- och fritidsnämnden får en beställarroll av samtliga fritids-anläggningar 
där även skärgården, spår- och leder, badplatser, bryggor ingår. Tekniska 
nämnden får en utförarroll. i dessa verksamheter.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-09-17 § 132 
Allmänna utskottets protokoll 2019-08-29 § 142 
Tjänsteutlåtande 2019-08-14 
Reglemente  

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder 
Ulrika Wenn 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
25(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 264 Dnr 2019-000473 - 168 

Risk- och sårbarhetsanalys 2019-2022 

Kommunfullmäktige beslutar 
att godkänna förslaget till risk- och sårbarhetsanalys 2019-2022.  

Sammanfattning 
Risk och sårbarhetsanalyser (RSA) tas fram av miljö och räddningsnämnden på 
uppdrag av respektive kommunfullmäktige enligt avtal om gemensam nämnd 
mellan kommunerna. 

Norrhälsinge räddningstjänst har tagit fram ett förslag till RSA för Hudiksvall 
och Nordanstigs kommuner för perioden 2019-2022. 

Förslaget har varit ute på remiss i varje verksamhet som nämns i förslaget. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-09-17 § 135 

Allmänna utskottets protokoll 2019-08-29 § 117 

Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 2019-05-29 § 44 

Risk- och sårbarhetsanalys 2019-2022  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 
Samtliga nämnder och bolag 
Bengt Friberg 
 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
26(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 265 Dnr 2019-000281 - 104 

Redovisning av partistöd 2019 

Kommunfullmäktige beslutar 
att årsvis, i januari varje år, betala ut partistöd till samtliga partier som finns 
representerade i Hudiksvalls kommunfullmäktige juli 2019- juni 2020, samt, 

att ge gruppledarberedningen i uppdrag att diskutera och ta fram en mall för 
hur partiernas redovisning bör se ut.    

Sammanfattning 
Enligt Hudiksvalls kommuns reglemente för partistöd och kommunallagen 4 
kap 31 § ska mottagare av partistöd årligen lämna en skriftlig redovisning som 
visar att partistödet har använts för sitt huvudsakliga ändamål - att stärka det 
politiska partiets ställning i den kommunala demokratin. 

Redovisningen ska avse perioden 1 januari-31 december och ges in till 
fullmäktige senast sex månader efter räkenskapsårets utgång.  

Enligt kommunallagen 4 kap 32 § ska beslut om att betala ut partistöd fattas av 
fullmäktige minst en gång per år.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-09-17 § 136 

Allmänna utskottets protokoll 2019-08-29 § 141 

Tjänsteutlåtande 2019-06-05 

Redovisning Miljöpartiet 2019-06-05 

Redovisning Sverigedemokraterna 2019-06-03 

Redovisning Moderaterna 2019-05-29 

Redovisning Vänsterpartiet 2019-05-20 

Redovisning Kristdemokraterna 2019-05-14 

Redovisning Centerpartiet 2019-05-10 

Redovisning Socialdemokraterna 2019-04-26 

Redovisning Liberalerna 2019-04-12 

Beslutet skickas till 
Samtliga partier i kommunfullmäktige 
Gruppledarberedningen 
Siw Karlsson 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
27(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 266 Dnr 2019-000270 - 007 

Granskningsrapport avseende årsredovisning 2018 

Kommunfullmäktige beslutar 
att överlämna yttrandet till revisionen.      

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommuns revisorer har granskat 2018 års redovisning. 
Kommunfullmäktige beslutade att uppdra till kommunstyrelsen att, lämna 
yttrande över revisionens slutsatser och rekommendationer, för att behandlas i 
kommunfullmäktige vid mötet den 30 september 2019.  

Kommunledningsförvaltningen har sammanställt ett yttrande till revisionen.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-09-17 § 120 

Allmänna utskottets protokoll 2019-08-29 § 119 

Yttrande 2019-08-20 

Kommunfullmäktiges protokoll 2019-04-29 § 71 

Rapport 2018-04-02 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunrevisionen 
Kent Lundqvist 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
28(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 267 Dnr 2019-000262 - 007 

Granskningsrapport avseende uppföljning av Kultur- 
och fritidsnämndens ledning, styrning och uppföljning 

Kommunfullmäktige beslutar 
att överlämna kultur- och fritidsnämndens yttrande till revisionen.     

Sammanfattning 
Efter den revisionsgranskning som genomfördes 2016 har Hudiksvalls 
kommuns revisorer gjort en uppföljande granskning av kultur- och 
fritidsnämndens ledning, styrning och uppföljning. 

I granskningen 2016 lyftes två områden som kultur- och fritidsnämnden och 
kommunstyrelsen borde arbeta vidare med och förbättra: 

Nämndens ledning, styrning och uppföljning, dvs. arbetet med nämndens 
arbetsformer, arbetet med risk- och väsentlighetsbedömning inför beslut om 
den interna kontrollplanen, uppföljning, återrapportering och analys av 
åtagande, kvalitetsarbete och intern kontroll mm. 

Kommunstyrelsens ledning, styrning och uppsikt, dvs. tydliggöra ansvar och 
roller mellan Kultur- och fritidsnämnden, övriga nämnder och bolag i 
kommunen att diskutera hur dialogen kan förbättras för att möjliggöra att 
nämndens ansvarsutövning blir effektiv och ändamålsenlig. 

Rapporten redovisar en rad kontrollmål, de iakttagelser som man gjort 
angående kontrollmålet samt en bedömning av vad som hänt inom området 
efter revisionsrapporten 2016. I samtliga fall görs bedömningarna att nämnden 
arbetar tillfredsställande inom området samt att kommunstyrelsen uppfyller sitt 
samordningsansvar. 

Kommunfullmäktige beslutade att uppdra till kultur- och fritidsnämnden att 
lämna yttrande, över revisionens slutsatser och rekommendationer, för att 
behandlas i kommunfullmäktige vid mötet den 30 september 2019.  

Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
Revisionsrapportens slutsatser visar att det arbete med ledning, styrning och 
uppföljning som genomförts i kultur- och fritidsnämnden tillsammans med 
förvaltningen och i samspel med övriga förvaltningar, bolag samt 
kommunstyrelsen har gett resultat. De områden som revisionsrapporten lyfter 
fram är dock av den karaktär där arbetet inte kan avslutas utan ständigt måste 
pågå och vidareutvecklas. 

 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
29(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-09-17 § 121 

Allmänna utskottets protokoll 2019-08-29 § 118 

Kultur- och fritidsnämndens protokoll 2019-05-22 § 74 

Kommunfullmäktiges protokoll 2019-04-29 § 72 

Rapport 2019-03-28 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunrevisionen 
Kultur- och fritidsnämnden 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
30(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 268 Dnr 2014-000451 - 035 

Medborgarförslag om att skapa en fond/stiftelse för 
innovationsidéer 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anse medborgarförslaget besvarat.  

Sammanfattning 
Hans Johansson har föreslagit att en fond/stiftelse skapas för innovationsidéer. 
Tanken är att personer i Sverige med bra innovationsidéer kan söka kapital ur 
en fond med kravet att verksamheten ska placeras i Hudiksvalls kommun. För 
att få tillgång till kapital får samtliga företag i kommunen en förfrågan om de 
vill vara med; Glada Hudikandan. 

Den 20 oktober 2014 beslutade kommunfullmäktige att medborgarförslaget får 
väckas och det lämnades till kommunstyrelsen för handläggning. 

I kommunen pågår idag ett arbete med att skapa en verksamhet för just detta. 
Arbete sker i samarbete med Hudiksvalls Näringslivsbolag, RISE (Fiber Optic 
Valley och PROPELL Innovation) De har även en dialog med flera 
aktörer/samarbetspartners både i vår region men även andra regioner i vårt 
närområde. 

Hudiksvalls Näringslivsbolags VD kommer personligen att kontakta 
förslagsställaren för fortsatt dialog. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-09-17 § 137 

Allmänna utskottets protokoll 2019-08-29 § 120 

Tjänsteutlåtande 2019-08-12 

Medborgarförslag 2014-10-08 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Hans Johansson 
Ulrika Wenn 
HNA 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
31(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 269 Dnr 2016-000411 - 008 

Motion gällande fria busskort 

Kommunfullmäktige beslutar 
att avslå motionen.  

Sammanfattning 
Tommy Ljung, M, föreslår i en motion att de avgiftsfria busskorten för 
ungdomar 13-19 år utökas till att omfatta även gruppen 10-13 år.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har återremitterat motionen till förvaltningen 
för att närmare utreda kostnaden som netto beräknas uppgå till ca 3,1 Mkr. 
Underlag har inhämtats från lärandeförvaltningen. 

Hudiksvalls kommun har i två omgångar infört ett avgiftsfritt kort – Ung i glada 
Hudik – som gäller för inomkommunala resor med kollektivtrafiken, både buss 
och tåg, för de folkbokförda ungdomarna i berörd ålder samt asylsökande 
ungdomar som går i kommunens skolor. Den första etappen gällde 
gymnasieungdomar 16-19 år och därefter byggdes satsningen ut till att omfatta 
även högstadiets elever, i praktiken unga mellan 13 och 15 år. 

I länet är det numera fyra kommuner – Hudiksvall, Söderhamn, Nordanstig och 
Ovanåker – som genomfört denna satsning. Omfattningen av kortet, t ex tider 
och zoner, kan se något olika ut mellan de berörda kommunerna. När det gäller 
ålders-gruppen som omfattas har Hudiksvall, Nordanstig och Ovanåkers 
kommuner valt att låta kortet omfatta elever från och med årskurs sju medan 
Söderhamn valt att låta de avgiftsfria resorna börja från och med sju års ålder. 
Satsningen betalas av kommunerna själva. 

Det som främst talar för att bifalla motionen är att den utvärdering som 
dåvarande Landstinget Gävleborg gjort över ungdomskorten i Söderhamn visar 
att satsningen fallit väl ut. Dessutom kan det hållas för troligt att ungdomar 
tidigt lär sig olika hållbara beteenden och den aktuella åldersgruppen som 
motionären föreslår bör kunna vara klara av att företa resor med 
kollektivtrafiken på egen hand, åtminstone på kortare sträckor. Precis som 
motionären framhåller kan ungdomarnas rörlighet, och därmed tillgång till olika 
utbud t ex inom kultur och idrott, öka och bli mindre beroende av föräldrars 
insatser för att skjutsa m m. 

Det som främst talar emot att bifalla motionen är att kostnaderna för 
kommunens tillköp av kollektivtrafik ökar om antalet som omfattas av 
satsningen utvidgas. Vidare kan det behöva göras en analys om avgiftsfria 
busskort leder till att ungdomar i högre utsträckning väljer att avstå gång och 
cykel, särskilt på korta sträckor med god turtäthet t ex i stadstrafiken, till 
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förmån för motoriserad trafik. Detta kan i så fall få effekter på hälsan om det 
grundläggs ett beteende som fortsätter högre upp i åldrarna.  

Kostnaden för satsningen uppskattas till netto ca 3,1 Mkr på årsbasis (brutto ca 
3,9 Mkr). I kalkylen har kommunen utgått från antal berörda ungdomar 10-13 
år som fanns i kommunen per 31 december 2016. Samtliga dessa erbjuds ett 
ungdomskort enligt de kostnader kommunen har för ungdomskorten från och 
med årskurs sju. Avräkning görs för de elever som har skolskjutsar i linjetrafik, 
eftersom dessa ersätts av ungdomskorten (Däremot påverkas inte kostnader för 
beställningstrafik där det inte finns någon linjetrafik.) Här måste det göras vissa 
antaganden om hur mycket eleverna utnyttjar de skolkort de har idag som gäller 
i linjetrafik. Avdrag för skolkortskostnad har gjorts utifrån den 
erfarenhetsmässiga användningen eftersom skolkorten inte används varje dag 
av varje berörd elev (avdrag för sjukdom, skjuts av anhörig, växelvis boende 
etc). Givet dessa antaganden har aktuell målgrupp kostnader för linjetrafik om 
ca 0,8 Mkr vilket har dragits av den ovan redovisade bruttokostnaden. 

Motionen väcker frågor om politiska prioriteringar. En sådan gäller vilken 
målgrupp som främst ska komma i fråga för avgiftsfria resor: Kommunen har 
till och från behandlat medborgarförslag om att också andra grupper – 
pensionärer – ska omfattas av något system för avgiftsfria resor.  

Kommunledningsförvaltningen anser sammantaget att det finns skäl både för 
och emot att bifalla motionen, men det är närmast en politisk fråga att avgöra 
dels om ytterligare ca 3,1 Mkr ska satsas på avgiftsfria resor inom 
kollektivtrafiken och dels i så fall vilken åldersgrupp som i första hand ska 
omfattas av satsningen. Mot den bakgrunden lämnar 
kommunledningsförvaltningen inget förslag i frågan. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-09-17 § 139 

Allmänna utskottets protokoll 2019- 08-29 § 122  

Tjänsteutlåtande 2017-11-29 

Allmänna utskottets protokoll 2017-05-18 § 61 

Motion 2016-10-06 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Tommy Ljung 
Hans Gyllow 
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§ 270 Dnr 2017-000042 - 008 

Motion om att minska bygglovsavgiften om 
tioveckorsgränsen överskrids 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anse motionen besvarad.  

Sammanfattning 
Caroline Schmidt (C) har inkommit med en motion där det eftersöktes en 
snabbare hantering av ärenden och att bygglovsavgiften skulle reduceras om 
bygglovsavdelningen inte lyckades hålla de 10 veckor som lagen kräver. 

Byggnadsnämndens yttrande 
I och med den lagändring som började gälla 2019-01-01 (PBL 9 kap. 27§a,b) så 
har vi nu lagstiftat krav på oss att sätta ner bygglovsavgiften om vi inte håller tio 
veckor (se nedan). Nya rutiner har inarbetats och vi arbetar aktivt med att hålla 
ner ärendehanteringstiden. 

27§ Byggnadsnämnden ska handlägga ärenden om lov och förhandsbesked 
skyndsamt. Nämnden ska meddela sitt beslut om lov eller förhandsbesked inom 
tio veckor från 

1. den dag ansökan kom in till nämnden, eller 

2. den senare dag då ytterligare underlag kom in till nämnden från sökanden på 
hans eller hennes initiativ. 

Om nämnden inom tre veckor från den dag som anges i första stycket 1 eller 2 
har förelagt sökanden enligt 22 § första stycket att avhjälpa en brist i ansökan, 
räknas tidsfristen i första stycket från den dag då bristen avhjälptes. 

Om det är nödvändigt på grund av handläggningen eller utredningen i ärendet, 
får den tidsfrist som anges i första stycket förlängas en gång med högst tio 
veckor. Lag (2018:1136). 

27§ a När en ansökan om lov eller förhandsbesked har kommit in till 
byggnadsnämnden, ska nämnden skriftligen informera sökanden om  

1. vilka tidsfrister som gäller för beslut om ansökan, 

2. att den avgift som nämnden får ta ut reduceras om tidsfristen för beslut 
överskrids, och 

3. möjligheterna att överklaga nämndens beslut. 

Om tidsfristen för beslut börjar löpa vid en annan tidpunkt än när ansökan 
kom in till nämnden, ska skriftlig information lämnas om ändringen. 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
34(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Om tidsfristen förlängs enligt 27 § tredje stycket, ska skriftlig information om 
förlängningen och skälen för den lämnas innan den ursprungliga tidsfristen har 
gått ut. Lag (2018:1136). 

27b Om ett ärende har återförvisats till byggnadsnämnden för förnyad 
handläggning, tillämpas bestämmelserna i 27 och 27 a §§. Lag (2018:1136). 

Yrkanden 
Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen.  

Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Caroline Schmidts förslag, och finner att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-09-17 § 140 

Allmänna utskottets protokoll 2019-08-29 § 123 

Byggnadsnämndens protokoll 2019-06-11 § 62 

Motion 2017-02-03 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Caroline Schmidt 
Byggnadsnämnden 
Ulrika Wenn 
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§ 271 Dnr 2017-000409 - 008 

Motion om Skönhetsråd 

Kommunfullmäktige beslutar 
att avslå motionen.  

Sammanfattning 
Caroline Schmidt (C) föreslår i en motion att kommunen inrättar ett 
skönhetsråd, bestående av företrädare för gymnasieelever, Sveriges arkitekters 
riksförbund (SAR), Stadsarkitekternas förening samt företrädare för 
samhällsplaneringsutbildning vid universitet eller högskola. Skönhetsrådet ska 
vara ett opolitiskt organ som ger stöd till byggnadsnämnden i olika 
beslutsärenden. 
Byggnadsnämnden avstyrker motionen främst utifrån att utformning av ny- och 
ombyggnationer är fastställda i översiktsplaner och detaljplaner. 
Byggnadsnämnden arbetar kontinuerligt med dessa frågor och har stöd av en 
erfaren stadsarkitekt i både övergripande och mer detaljerade frågor. I ärenden 
som rör kulturhistoriskt värdefulla miljöer konsulteras bebyggelseantikvarie. 
Byggnadsnämnden bedömer sig redan ha fungerande rutiner och arbetssätt för 
dessa frågor. Både byggnadsnämnden och kultur- och fritidsnämnden arbetar 
med dialog med unga i olika samhällsplaneringsprocesser.  

Kommunstyrelsen har konstaterat att de nämnder som är nära berörda av 
motionen avstyrker densamma. Förslaget till kommunfullmäktige är därför att 
motionen ska avslås. 

Yrkanden 
Caroline Schmidt (C) och Linda Östblom (C) yrkar bifall till motionen. 

Mikael Löthstam (S) och Andrea Bromhed (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Caroline Schmidts m.fl förslag, och finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-09-17 § 141 
Allmänna utskottets protokoll 2019-08-29 § 124 
Tjänsteutlåtande 2019-07-02 
Motion 2017-10-24 

Beslutet skickas till 
Caroline Schmidt, Hans Gyllow, Kultur- och fritidsnämnden och 
Byggnadsnämnden 
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§ 272 Dnr 2018-000279 - 008 

Motion Idrottscentrum 2040 

Kommunfullmäktige beslutar 
att anse motionen vara besvarad. 

Sammanfattning 
Peter Åkerström (KD), Jonas Holm (M) och Gunnel Nordin (L) har i en 
motion föreslagit att kommunen utarbetar en långsiktig strategi för ett 
idrottscentrum som innehåller bland annat idrottshallar, badhus, ishockeyarena 
och fotbollsplaner samt undersöker en möjlig lokalisering av ett sådant 
centrum.  

Kommunledningsförvaltningens yttrande 
I motionen föreslås en långsiktig strategi för att utveckla ett idrottscentrum i 
kommunen för en rad olika idrotter och att det tas fram ett förslag på 
lokalisering av ett sådant centrum. Bakgrunden är främst att det är brist på 
hallar och träningstider redan idag samtidigt som kommunen har ambitionen att 
växa befolkningsmässigt. Motionärerna lyfter fram Söderhamns kommuns 
satsning på Hällåsen med många idrottsverksamheter samlade på en plats som 
en inspirationskälla för arbetet. 

Tekniska nämnden ser allmänt positivt på att kommunen arbetar med 
långsiktiga strategier och planer för dylika frågor. Nämnden avstår från att 
lämna något yttrande då man visserligen ansvarar för drift och underhåll av 
vissa anläggningar som kan beröras men man har inte det strategiska ansvaret 
för verksamheten. 

Kultur- och fritidsnämnden föreslår att motionen ska anses vara besvarad med 
hänvisning till att kommunfullmäktige den 17 december 2018 beslutade att 
uppdra till kommunen att ta fram en långsiktig strategi för att kunna utveckla 
ett idrottscentrum för flera olika idrotter. Detta som ett särskilt uppdrag till det 
pågående arbetet med kommunens översiktsplan. 

Kommunledningsförvaltningen instämmer i kultur- och fritidsnämndens 
förslag. Arbetet med översiktsplan pågår och samråd väntas ske senare i år. Den 
tidsplan som kommunen har som utgångspunkt är att översiktsplanen skulle 
kunna antas sommaren 2020. Utöver detta kan nämnas att kommunen 
tillsammans med Trafikverket har påbörjat ett arbete med att undersöka 
förutsättningarna för en delvis ny lokalisering av ett dubbelspår på 
Ostkustbanan med en tänkt järnvägskorridor som kan komma att omfatta 
Glysisvallens område, helt eller delvis.  
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Med reservation för att arbetet befinner sig i ett tidigt skede och de osäkerheter 
som är förknippade med detta är det ändå på sin plats att påpeka att i det fall 
Glysisvallen skulle påverkas av en ny järnvägsdragning blir det än mer angeläget 
att utveckla en långsiktig strategi för kommunens idrottsverksamhet. 

Yrkanden 
Peter Åkerström (KD) yrkar bifall till motionen. 

Jonas Holm (M), Mikael Löthstam (S) och Adam Rydstedt (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Peter Åkerströms förslag, och finner att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-09-17 § 142 

Allmänna utskottets protokoll 2019-08-29 § 125 

Tjänsteutlåtande 2019-05-10 

Motion 2018-06-18 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Peter Åkerström 
Jonas Holm  
Gunnel Nordin  
Hans Gyllow 
Tekniska nämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 273 Dnr 2019-000372 - 008 

Motion miljömål 

Kommunfullmäktige beslutar 
att avslå den del i motion som gäller uppdatering av energi- och klimatstrategin 
samt 

att i övrigt anse att motionen är besvarad.  

Sammanfattning 
Centerpartiet genom Jörgen Bengtsson, Anton Stark, Anna Guldbrand, Gunilla 
Persson, Erika Söderström, Matts Persson och Stina Jonsson föreslår i en 
motion; 

- att Hudiksvalls kommun snarast uppdaterar och skärper Energi- och 
klimatstrategi 2017-2050, 

- att klimatfrämjande åtgärder som solceller, eldrivna fordon och ladd stolpar 
snarast planeras och implementeras. 

Energi-och klimatstrategi  
Kommunfullmäktige beslutade den 27 februari 2017 att anta energi- och 
klimatstrategi. Denna strategi ger tillräcklig vägledning för kommunens fortsatta 
klimatarbete. Det systematiska klimatarbetet har inte genomförts fullt ut utan 
lite i varierad ambitionsnivå av de nämnder och förvaltningar som har möjlighet 
och ekonomi till det.  Att då skärpa skrivningarna i Energi- och klimatstrategin 
påskyndar inte det arbetet. 

I Energi- och klimatstrategin fastslås att kommunorganisationen ska vara 
fossilfri till 2025. Ett systematiskt arbete för att uppnå målet krävs med 
konkreta handlingsplaner. 

Solceller för elproduktion 
Hudiksvalls kommun har byggt solcellsanläggningar på Håstaäng vid Tekniska, 
Kullen och Ulvberget. 

En större solcells-utredning genomfördes under 2018 ” Solpaneler på 
Kommunens fastigheter” I utredningen föreslås att solcellsproduktion kan 
studeras närmare vid  nyproduktion och renovering av byggnader.  Det 
kommer bl a att utredas när Reffelmansverkets tak ska åtgärdas.  

Eldrivna fordon 
Kommunens egna personbilar ska vara eldrivna till 2025.I Hudiksvalls kommun 
fanns det i slutet av 2018 26 st. inregistrerade personbilar med ren el-drift. 
(BEV = battery electric vehicle) Minst 10 av dem ägs av Hudiksvalls kommun. 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
39(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Ambitionen är att följa utbudet och prisutvecklingen inom segmentet laddbara 
fordon och förnya kommunens fordonsflotta med rena elbilar (BEV) i den takt 
som ekonomin tillåter. Kommunen kommer också att utbilda personal i hur 
elbilar körs och laddas.  

Laddning av eldrivna fordon  
Hudiksvalls kommun har, med stöd från Klimatklivet, bidragit i starten av 
utbyggnad av ladd infrastruktur för el-fordon i kommunen och riket.  

I kommunen finns i maj 2019 4 st snabbladdare för rena elbilar (BEV) som 
laddas med likström (DC) 1 på Cirkle K vid E4, 1 på Bilmetro, 1 i Delsbo och 1 
i Ängebo. De två sistnämnda har kommit till genom Hudiksvalls kommuns 
försorg. 

Med återkoppling till det ännu väldigt låga antalet inregistrerade personbilar är 
utbudet av snabbladdning mer än väl tillgodosett för en tillväxt av laddbara 
fordon inom kommunen.  

Kommunen kommer under 2019 också att bygga minst 20 st semi-
snabbladdningspunkter på arbetsställen och verksamheter utöver de 5-10 st. 
som redan är byggda. 

Yrkanden 
Lisa Holmberg (V), Sven Bergström Trolin (C), Lars Österberg (KD), Stina 
Jonsson (C) och Lars Sjögren (L) yrkar bifall till första att-satsen, dvs att 
Hudiksvalls kommun snarast uppdaterar och skärper Energi- och klimatstrategi 
2017-2050. 

Mikael Löthstam (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag om att avslå den 
del i motion som gäller uppdatering av energi- och klimatstrategin. 

Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Lisa Holmberg m.fl förslag, och finner att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag, varvid votering begärs. 

Voteringsproposition framställs och godkänns.  

Den som bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som bifaller Lisa 
Holmbergs m.fl förslag röstar nej. Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat 
att Hudiksvalls kommun snarast uppdaterar och skärper Energi- och 
klimatstrategi 2017-2050.  
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Omröstningsresultat 
Öppen omröstning genom namnupprop genomförs.                        Bilaga § 273 

Omröstning utfaller med 31 ja-röstar mot 19 nej-röster, en ledamot är 
frånvarande. Kommunfullmäktige har således bifallit kommunstyrelsens förslag 
om att avslå den del i motion som gäller uppdatering av energi- och 
klimatstrategin. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-09-17 § 143  

Allmänna utskottets protokoll 2019-08-29 § 128 

Tjänsteutlåtande 2019-06-04 

Motion 2019-04-29 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Jörgen Bengtsson, Anton Stark, Anna Guldbrand, Gunilla Persson, 
Erika Söderström, Matts Persson och Stina Jonsson 
Ulrika Wenn 
Johan Ringmar 
Åsa Terent 
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§ 274 Dnr 2018-000501 - 037 

Motion om att införa en bredbandskoordinator 

Kommunfullmäktige beslutar 
att avslå motionen. 

Sammanfattning 
Caroline Schmidt (C) föreslår i en motion att en tjänst som 
bredbandskoordinator ska införas. Syftet är att ge stöd till medborgarna i det 
regelverk som gäller kring bredbandsutbyggnaden och verka för en optimering 
av bredbandsutbyggnad i kommunen. 

Regional bredbandskoordinator 
Under perioden 2015-2020 finns statligt avsatta pengar som bekostar regionala 
bredbandskoordinatorer i varje län. De regionala bredbandskoordinatorerna 
verkar för övergripande samordning, samverkan och samarbete i 
bredbandsfrågor. De är kontaktpersoner för bredbandsfrågor i respektive län, 
för såväl offentliga som privata aktörer. I detta ingår bland annat att: 

verka för en ökad förståelse för sambandet mellan bredbandsutbyggnad och 
möjligheten att öka utbud och efterfrågan av digitala tjänster, 

främja länsöverskridande samarbeten kring bredbandsutbyggnad, 

stödja och främja kommunernas arbete med bredbandsfrågor, 

stödja och underlätta arbete som bedrivs av lokala initiativ för 
bredbandsutbyggnad (byanät),  

hålla sig informerad om planerade och pågående strategiska 
bredbandssatsningar 

Bredband i Hudiksvall  
Hudiksvalls kommun arbetar för att så många som möjligt av kommunens 
invånare ska ha tillgång till fiberoptiskt bredband och satsar under tre år 51 
miljoner på bredbandsutbyggnad. Till det kommer ytterligare cirka 20 miljoner i 
statliga bidrag så den totala summan är drygt 70 miljoner. 

Fiberstaden AB ägs av Hudiksvalls och Nordanstigs kommun. Hudiksvalls 
kommun äger stadsnätet medan Fiberstaden AB står för utbyggnad och drift. 
Fiberstadens VD är tillika statsnätsansvarig åt Hudiksvalls kommun i en 
begränsad omfattning.  

Men kommunerna är bara en av flera aktörer på fibermarknaden och det råder 
fri konkurrens t ex är både IP Only och Zitius säljare av bredband i vår 
kommun. 
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Stöd till medborgare  
Både Konsumentverket och Allmänna reklamationsnämnden är myndigheter 
som har i uppdrag att stärka skyddet för konsumenterna. 

Konsumentverket arbetar med tillsyn, kontroller, information, vägledning, 
kunskapsbyggande, omvärldsbevakning och internationella frågor för att 
konsumenter ska kunna göra medvetna val och inte råka illa ut när de köper 
varor eller tjänster. Konsumentombudsmannens (KO) jobbar för att företag 
ska följa lagarna och för att konsumenters rättigheter ska respekteras. KO har 
möjlighet att genom rättsliga åtgärder påverka företag som inte följer 
lagstiftningen som Konsumentverket har tillsyn över. 

Allmänna reklamationsnämnden (ARN) är en myndighet som  avgör ärenden 
där konsumenter är i tvist med företag och fattar beslut som är en 
rekommendation om hur ärendet ska lösas. Konsumenten måste först ha klagat 
till företaget och fått nej till sitt krav. 

I kommunen finns även en konsumentvägledare som har i uppdrag att vägleda 
kommunens konsumenter i dessa frågor. 

Bedömning 
Avslag på motionen dels på grund av kommunens ekonomiska läge och dels att 
det redan finns stöd till konsumenter vid köp av varor och tjänster där även 
köp av bredband ingår, samt att det på regional nivå finns en koordinator som 
stödjer kommunerna. 

Yrkanden 
Caroline Schmidt (C) yrkar bifall till motionen. 

Mikael Löthstam (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Caroline Schmidts förslag, och finner att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll2019-09-17 § 144 

Allmänna utskottets protokoll 2019-08-29 § 126 

Tjänsteutlåtande 2019-07-04 

Motion 2018-11-22 

 

 

Beslutet skickas till 
Caroline Schmidt 
Ulrika Wenn 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
43(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 275 Dnr 2019-000119 - 008 

Motion om att erbjuda pedagogisk omsorg till de 
vårdnadshavare som önskar det 

Kommunfullmäktige beslutar 
att avslå motionen.  

Sammanfattning 
Peter Åkerström (KD) och Monica Stigås (KD) har lämnat in en motion där de 
föreslår att kommunen ska erbjuda pedagogisk omsorg till de vårdnadshavare 
som önskar det till sina barn.  

Lärandenämndens yttrande 
Förskolan är till för barnets egen skull och barnets bästa är utgångspunkten för 
verksamhetens innehåll, genomförande och utformning. Enligt forskning har 
en förskola av hög kvalitet en mycket stor betydelse för barnets fortsatta 
utveckling och lärande upp i åldrarna. Förskolan bildar en helhet som 
säkerställer att alla barn omfattas av den nationella läroplanen för förskolan. 

Kommunerna ska enligt skollagen 25 kap. 2 § sträva efter att i stället för 
förskola eller fritidshem, erbjuda barn pedagogisk omsorg om barnets 
vårdnadshavare önskar det. Det finns inga krav på att det ska finnas en viss 
form av pedagogisk omsorg i kommunen, men kommunen ska ta skälig hänsyn 
till vårdnadshavarnas önskemål om verksamhetsform. 

Kommunen har en verksamhet inom annan pedagogisk omsorg och det är 
omsorg på obekväm arbetstid, Nattis.  

Vårdnadshavares efterfrågan av pedagogisk omsorg har varit och är mycket 
liten och nästintill obefintlig.    

Yrkanden 
Peter Åkerström (KD) yrkar bifall till motionen. 

Jonas Holm (M), Mikael Löthstam (S), Charliene Kiffer Goude (V) och Gerd 
Olsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 
Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens 
förslag eller till Peter Åkerströms förslag, och finner att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag.  



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
44(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokoll 2019-09-17 § 145 

Allmänna utskottets protokoll 2019-08-29 § 127 

Lärandenämndens protokoll 2019-06-11 § 65 

Tjänsteutlåtande lärandeförvaltningen 2019-06-18 

Motion 2019-02-11 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Peter Åkerström 
Monika Stigås 
Lärandenämnden 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
45(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 276 Dnr 2019-000697 - 009 

Interpellation om husdjur på äldreboenden 

Kommunfullmäktige beslutar 
att interpellationen får framställas, samt 

att interpellationen besvaras vid ett senare tillfälle. 

Sammanfattning 
Föreligger interpellation till social- och omsorgsnämndens ordförande, från 
Peter Åkerström (KD), om husdjur på äldreboenden.  

Beslutsunderlag 
Interpellationen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Henrik Persson 
Kommunfullmäktige 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
46(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 277 Dnr 2016-000108 - 030 

Medborgarförslag 

Kommunfullmäktige  beslutar 
att medborgarförslaget får framställas och överlämnas till kommunstyrelsen för 
handläggning och beslut.  

Sammanfattning 
1. Medborgarförslag för vätgas till drivmedel för bränslecellsbilar. Dnr 2019-
000494 030 

Beslutsunderlag 
 Medborgarförslag.    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
Bengt Friberg 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
47(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 278 Dnr 2016-000106 - 030 

Meddelanden om väckta motioner 

Sammanfattning 
1. Motion om lokal handlingsplan för suicidprevention. Dnr 2019-000696 009 

 

 

 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
48(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 279 Dnr 2016-000107 - 030 

Meddelanden till kommunfullmäktige 

Sammanfattning 
1. Länsstyrelsens sammanräkning, ny ersättare i kommunfullmäktige Bernt Jons 
(C). Dnr 2019-000472 102 

2. Länsstyrelsens sammanräkning, ny ersättare i kommunfullmäktige Per 
Svedberg (S) Dnr 2019-000378 102 

3. Rapportering - ej verkställda beslut enligt Socialtjänstlagen (SoL) och Lag om 
stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). Dnr 2019-000628 790 

4. Beslut om information om länsstyrelsens tolkning av överlåten tillsyn enligt 
miljöbalken. Dnr 2019-000338 409 

 

 



 

Kommunfullmäktige  

Protokoll 
Sida 
49(49) 

Sammanträdesdatum 
2019-09-30 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 280 Dnr 2016-000105 - 030 

Delegationsbeslut 

Sammanfattning 
Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnds protokoll 2019-03-28 och 
2019-05-29 

Byggnadsnämndens protokoll 2019-05-13, 2019-06-11 och 2019-09-02 

Tekniska nämndens protokoll 2019-06-10 

Lärandenämndens protokoll 2019-06-11 och 2019-09-12 

Valnämndens protokoll 2019-06-12 

 

 


